
OR.BR.0002.29.17 
 

 
 

P  R  O T O K Ó Ł  Nr XXXIX/17 
 

z sesji Rady Gminy Poraj  

w dniu 27 października 2017 roku  

Urząd Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 {sala 220} 

czas trwania sesji 1103 – 1337 
 
 
 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (tekst jednolity w Dzienniku Ustaw z 2017 roku,  poz. 1875) Przewodniczący Rady 

Gminy otworzył XXXIX sesję Rady Gminy Poraj. 
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodniczący Rady p. Andrzej Pawłowski powitał przybyłych na sesję w oparciu           

o listę uczestników obrad, jak w załączniku nr 1 do niniejszego Protokółu. Następnie 
powitał radnych Gminy - lista obecności radnych to zał. nr 2. Absencję usprawiedliwili 
radni: p. Małgorzata Rodek i p. Krzysztof Szustak. 
 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 

Nawiązując do porządku sesji - zał. nr 3 - Przewodniczący Rady na wniosek Wójta, 
poprosił o wprowadzenie do porządku sesji dodatkowych projektów uchwał w punkcie 8,  
dokładnie kolejnych podpunktów: 
 8.6. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Poraj umowy na 

planowane przedsięwzięcie inwestycyjne pn. „Budowa ciągu pieszo – rowerowego 
w ciągu drogi powiatowej nr 1012 S w miejscowości Jastrząb Etap III, 

 8.7. w sprawie uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmian w budżecie Gminy 
Poraj na rok 2017, 

 8.8. w sprawie uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, 

które były omówione na środowej komisji i zapytał radnych czy mają uwagi do takiego 
porządku sesji?  
Radna p. Zdzisława Polak zgłosiła uwagi co do wprowadzanych dodatkowych projektów 
uchwał na temat uchylenia zmian w budżecie i w WPF. Doradzała wprowadzenie zmian       
w tych uchwałach tak, by nie zostały uchylone w całości i zapytała czy Gmina będzie bez 
budżetu? Wójt Gminy stwierdził, że nic się nie zmieniło od środy, kiedy na komisji 
omawiane były ww. projekty uchwał i podkreślił, że podjęte na ostatniej sesji uchwały          
w sprawie budżetu i WPF-u są uchylane w całości. Zmiany w budżecie Gminy i w WPF 
konsultowane są z Regionalną Izbą Obrachunkową (RIO) i zostaną przedstawione                
w listopadzie na sesji nadzwyczajnej. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie porządku sesji z wprowadzonymi zmianami. 
Porządek XXXIX sesji Rady Gminy Poraj został przyjęty 12 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 

Uchwalony porządek sesji 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
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3. Przyjęcie Protokółu z XXXVIII sesji Rady Gminy Poraj. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie od ostatniej sesji. 
5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy 

Poraj. 
6. Informacja o oświadczeniach majątkowych Radnych Rady Gminy Poraj. 
7. Raport o stanie oświaty na terenie Gminy Poraj.  
8. Projekty uchwał w sprawie: 

8.1. zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nabycie prawa 
użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Skarbu 
Państwa wraz z prawem własności budynków i budowli na nich 
posadowionych położonych w miejscowości Jastrząb gm. Poraj, 
przy ul. Zielonej, 

8.2. sprzedaży  nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
8.3. udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Poraj, 

8.4. stwierdzenia przekształcenia sześcioletnich szkół podstawowych, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Poraj w ośmioletnie 
szkoły podstawowe, 

8.5. uchwalenia Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju, 

8.6. wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Poraj umowy na 
planowane przedsięwzięcie inwestycyjne pn. „Budowa ciągu pieszo 
– rowerowego w ciągu drogi powiatowej nr 1012 S w miejscowości 
Jastrząb Etap III, 

8.7. uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmian w budżecie Gminy 
Poraj na rok 2017, 

8.8. uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 

9. Zapytania i wnioski. 
10. Sprawy organizacyjne. 
11. Zamknięcie sesji. 

   
3. Przyjęcie Protokółu z XXXVIII sesji Rady Gminy Poraj. 

 

Radna Polak stwierdziła, że nie wszystkie zagadnienia zostały ujęte i poprosiła                     
o uzupełnienie Protokółu, przykładowo o prawie 45 minutowe wystąpienie mieszkańca 
Poraja.  
Przewodniczący Pawłowski zarządził głosowanie nad przyjęciem Protokółu Nr XXXVIII/17         
z sesji Rady Gminy Poraj w dniu 28 września 2017 roku. Wynik głosowania: „za” 12 głosów, 
„przeciwny” 1 głos. 
 
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie od ostatniej sesji. 
 

Pan Łukasz Stachera Wójt Gminy Poraj zapoznał uczestników sesji z dokumentami 
zatytułowanymi: 

 „Sprawozdanie z działalności z okresu międzysesyjnego. Aktywność Wójta Gminy 
Poraj. Październik” – stanowi załącznik nr 4 do Protokółu, 
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 „Sprawozdanie międzysesyjne październik 2017r.” – zał. nr 5, 
 „Informacja z wykonanych zadań w okresie międzysesyjnym październik 2017 r.”, 

którą przygotował Referat Gospodarki komunalnej, inwestycji i pozyskiwania 
środków stanowi załącznik nr 6 do niniejszego Protokółu, 

 „Informacja międzysesyjna z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej        
w Poraju w miesiącu wrześniu 2017r.” – jak w załączniku nr 7, 

 informacja międzysesyjna „Ewidencji ludności” - zał. nr 8. 
Na zakończenie swojego wystąpienia Wójt powiedział: 

 RIO pismem zobowiązało Gminę w 45-cio dniowym terminie do opracowania 

programu naprawczego. Jesteśmy po konsultacjach w Katowicach i w 

Częstochowie na ten temat. Ten program to nic innego jak przygotowanie 

oszczędnościowego budżetu na 2018 rok. W okresie realizacji programu nie wolno 

będzie zaciągać kredytów i pożyczek, ale szczegółowo mówi o tym art. 240a 

ustawy o finansach publicznych; 

 ze względu na deficyt z roku 2016, który wystąpił poprzez spłacenie go w ciągu 

dwóch dni zamiast rozłożenia go na większe raty, wskaźniki spłaty zadłużenia na 

rok 2017 nie wyszły, ale w 2018 roku już będą się zgadzały i wtedy będziemy mogli 

wystąpić o wyemitowanie obligacji; 

 do 15 listopada zostanie opracowany projekt budżetu Gminy na rok 2018, który 

zostanie wysłany do RIO i przekazany radnym; 

 płacimy do ZUS wszystko oprócz funduszu społecznego dla nauczycieli, ponieważ 

subwencja oświatowa pokrywa tylko 50% wydatków na oświatę, dlatego około        

8 milionów na oświatę trzeba dołożyć z kieszeni podatnika. 

 
5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Poraj. 

 

Pan Pawłowski odczytał dokument zatytułowany „Informacja Przewodniczącego Rady 
Gminy Poraj o pracy w okresie międzysesyjnym” - stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
Protokołu. 
 
 

6. Informacja o oświadczeniach majątkowych Radnych Rady Gminy. 
 

W kolejnym punkcie uchwalonego porządku sesji Przewodniczący Rady odczytał:  
1) „Informację o oświadczeniach majątkowych Radnych Rady Gminy Poraj za 

rok 2016” – stanowi załącznik nr  11 do Protokółu, 
2) „Informację dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie 

Śląskiemu przez Przewodniczącego Rady Gminy Poraj oraz Wójta Gminy 
Poraj za rok 2016”, 

3) pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Myszkowie dotyczące analizy 
oświadczeń majątkowych radnych. 

Radna Polak zwróciła uwagę na brak oświadczenia wice wójta w Biuletynie Informacji 
Publicznej (BIP) – jest zamieszczone. 
 
 

7. Raport o stanie oświaty na terenie Gminy Poraj.  

Przewodnicząca Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych (ds. 
oświaty) p. Jolanta Kozak w imieniu Komisji podziękowała za rzetelne opracowanie 
„Raportu” w którym znalazły się wszystkie dane o które zabiegała komisja w roku ubiegłym.  
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Przewodniczący Pawłowski w imieniu Rady  przyjął treść dokumentu do akceptacji. Raport 
to załącznik nr 10 do Protokółu. 

 
8.  Projekty  u c h w a ł. 

Analizowano kolejno przygotowane do sesji projekty uchwał, które czytał 
Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz Karkocha i liczył głosy w zarządzonych głosowaniach: 

 
8.1. zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nabycie prawa 

użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Skarbu 
Państwa wraz z prawem własności budynków i budowli na nich 
posadowionych położonych w miejscowości Jastrząb gm. Poraj, przy 
ul. Zielonej. 

Radny p. Andrzej Ludwikowski pochwalił pomysł zakupu atrakcyjnych terenów nad 
zalewem ale odniósł się do ratalnego zakupu ze wskazaniem na I ratę, która przypada na 
ten rok i zapytał jak to się ma do programu naprawczego?  
Poparła przedmówcę radna p. Polak i nadmieniła o trzech wersjach projektu uchwały. 
Optowała za unieważnieniem przygotowanej uchwały ze względu na sytuację finansową 
Gminy. Zapytała, co Gmina zyska i ile straci przy zakupie 5-cio hektarowej nieruchomości 
należącej do RFG, bo jej zdaniem podatek od nieruchomości, a wie z informacji, że jest to 
200 tyś zł, czyli Gmina w ciągu roku straci tyle dochodu. Poinformowała, że na tym terenie 
znajduje się oczyszczalnia ścieków dla potrzeb RFG i Leśnej Radości, dlatego zapytała             
o wysokość kosztów jej utrzymania, kiedy teren przejmiemy. Stwierdziła, że uchwała nie 
była konsultowana, a w uzasadnieniu napisano, że tereny są potrzebne Gminie i do 
organizacji Dni Poraja. Mówiła, że jest to kolejne zadłużanie Gminy i przybliżyła zapis 
Uchwały RIO mówiący na temat wdrożenia programu naprawczego z zapytaniem, co się 
stanie jak RIO tego programu nie przyjmie. Wskazała na  wysokość zadłużenia z tytułu 
kredytów i pożyczek w wysokości 13,5 mln, z tytułu wykupu obligacji 5,8 mln plus debet na 
rachunku bankowym to razem 23, 5 mln zł z zapytaniem, dlaczego do wykonania budżetu 
za rok ubiegły i tegoroczne półrocze RIO wydała negatywne opinie. Apelowała                        
o przygotowanie analizy, co przemawia za zakupem analizowanego terenu. Na zakończenie 
wypowiedzi Radna postawiła wniosek o unieważnienie uchwały - Przewodniczący Rady 
oświadczył, że można ją unieważnić poprzez głosowanie. 

Wójt Gminy podkreślił, że w ubiegłym miesiącu dokładnie omawiał uchwałę i była 
rozpatrywana szczegółowo przez radnych. Były omawiane wszystkie za i przeciw. Teraz jest 
to tylko zmiana dotycząca obciążenia prawa użytkowania wieczystego hipoteką na rzecz 
Regionalnego Funduszu Gospodarczego (RFG), na co zwrócił uwagę notariusz przy 
opracowaniu aktu notarialnego. Przypomniał o pierwszym przetargu tych terenów za 
kwotę 5 mln zł, a obecnie ten sam teren kosztuje 1,9 mln zł, co Gmina spłaci w ratach 
rozłożonych na 5 lat. RFG zostawia sobie hektar gruntu i z tego będą podatki. Podkreślił, że 
od kilkunastu lat Gmina zabiega  o tereny potrzebne dla funkcjonowania różnego typu 
organizacji, i tak pozyskaliśmy 1,7 mln z ł na rewitalizacje tego terenu, a staramy się               
o dofinansowanie kwotą 2,5 mln na Centrum Integracji Społecznej (CIS). Są to ważne 
tereny wokół zalewu, gdzie można stworzyć świetną bazę turystyczno kulturalną. 

Radny p. Mariusz Musialik stwierdził, że to teren niezbędny dla Poraja i sam 
zabiegał o przejęcie go za długi ale ktoś zaniechał temat, a sprawa toczy się od 20 lat. 
Wskazał na podaną do spłaty w tym roku kwotę 180 tyś zł i zapytał o przesunięcia                  
w budżecie z tym związane. 
UCHWAŁA Nr 306(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego gruntów  
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stanowiących własność Skarbu Państwa wraz z prawem własności budynków i budowli na nich 

posadowionych położonych w miejscowości Jastrząb gm. Poraj, przy ul. Zielonej - załącznik nr  
12 do niniejszego Protokołu, została uchwalona: 11 głosami „za”, 1 „przeciwnym” i 1 
„wstrzymującym się od głosu”; 

 
8.2. sprzedaży  nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

UCHWAŁA Nr 307(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie   
sprzedaży  nieruchomości w drodze bezprzetargowej tj. załącznik nr  13 do Protokołu, została 
uchwalona „jednogłośnie” - 13 radnych głosowało „za”; 

 
8.3. udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Poraj. 

UCHWAŁA Nr 308(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie 
udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Poraj  - załącznik nr 14 do niniejszego 
Protokółu, została przyjęta „jednogłośnie” w obecności 13 radnych obecnych na sesji; 

 
8.4. stwierdzenia przekształcenia sześcioletnich szkół podstawowych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Poraj w ośmioletnie 
szkoły podstawowe. 

UCHWAŁA Nr 309(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie    
stwierdzenia przekształcenia sześcioletnich szkół podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Poraj w ośmioletnie szkoły podstawowe  - załącznik nr 15 do 
niniejszego Protokołu, została uchwalona. Wynik głosowania: „za” – 11 głosów, 
„wstrzymało się” – 2 głosy; 

 
8.5. uchwalenia Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju. 
 Przewodnicząca Rady Społecznej SPZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju p. Jolanta 

Kozak poinformowała, że w związku  ze zmianą ustawy o systemie oświaty wykreślone 
zostały Gimnazja, a wpisany został gabinet higieny szkolnej przy SPZOZ GOZ. Następnie 
przytoczyła i przedłożyła do Protokółu „Opinię Rady Społecznej” w tej sprawie, tj. zał. nr 16. 
UCHWAŁA Nr 310(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie    

  uchwalenia Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Poraju była podjęta „jednogłośnie”. Uchwała to załącznik nr 17 do 
niniejszego Protokółu; 

 
8.6. wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Poraj umowy na 

planowane przedsięwzięcie inwestycyjne pn. „Budowa ciągu pieszo – 
rowerowego w ciągu drogi powiatowej nr 1012 S w miejscowości 
Jastrząb Etap III. 

Radna Polak zarzuciła wydatkowanie kolejnych pieniędzy w formie dofinansowania 
dla Starostwa i postulowała żeby koszty inwestycji pokryło Starostwo, bo Gminy nie 
stać na kolejne finansowanie w obliczu robienia programu naprawczego. Stwierdziła, 
że sponsorujemy Marinę, prywatne Stowarzyszenie, kiedy nie płaci się odbiorcom              
i dostawcom, dlatego można poprosić Marinę żeby zrobiła to za swoje pieniądze. 
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Zdanie przeciwne wyraził radny p. Sylwester Sawicki i poinformował, że jest to 
budowa ciągu pieszo rowerowego dla wszystkich, nie tylko dla Mariny, droga jest 
niebezpieczna, a inwestycja konieczna, bo sama Gmina jej nie udźwignie                         
i przypomniał, że uchwała była już przyjęta na ostatniej sesji.  
Zdanie radnego podzieliła radna p. Teresa Ociepka i apelowała o podjęcie uchwały, 
bo potrzebny jest ciąg pieszo-rowerowy ze względu na niebezpieczeństwo                      
i całkowity brak chodników. 
Wójt przypomniał o innych tego typu inwestycjach współfinansowanych przez 
Gminę w 50% . Zwrócił się w imieniu mieszkańców Jastrzębia, Kuźnicy i Gęzyna             
o przyjęcie dokumentu niezbędnego do ujęcia zadania w prowizorium budżetu 
Starostwa. Wskazywał na zmianę terminu dofinansowania tego zadania z roku 
bieżącego na rok 2018. 
UCHWAŁA Nr 311(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Poraj umowy na planowane przedsięwzięcie 
inwestycyjne pn. „Budowa ciągu pieszo – rowerowego w ciągu drogi powiatowej nr 
1012 S w miejscowości Jastrząb Etap III - załącznik nr 18 do niniejszego Protokołu, została 
przyjęta 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym”; 

 
8.7. uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmian w budżecie Gminy 

Poraj na rok 2017 – radna Polak zapytała, która uchwała budżetowa 
będzie obowiązywała skoro ta zostaje uchylona. Wójt odpowiedział, 
że poprzednia.  

UCHWAŁA Nr 312(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie  
uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017  
załącznik nr 19 do niniejszego Protokołu, została zatwierdzona 12 głosami „za” przy 1 
głosie „przeciwnym”; 

 
8.8. uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Padło takie samo zapytanie jak i odpowiedź 
zapisane powyżej. 

UCHWAŁA Nr 312(XXXIX)17 Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. w sprawie  
uchylenia w całości uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  - 
załącznik nr 20 do niniejszego Protokołu, została podjęta 12 głosami „za” przy 1 głosie 
„przeciwnym”. 

 
9. Zapytania i wnioski. 

Głos zabrali radni: 
1) p. M. Karkocha zapytał o równanie dróg w sołectwie Żarki Letnisko (ŻL) ze 

wskazaniem na ulice Raczyńskiej, Jodłową, Jasną i Wiejską. Wskazał na konieczność 
obcinania gałęzi drzew i zawężaniu się przejazdu do celów przeciwpożarowych. 
Zapytał o termin wykonania chodnika i parkingu na ul. Szkolnej; 

2) p. Tomasz Klimek dodał jeszcze kolejne drogi wymagające wyrównania w ŻL                
w ulicach Nadrzeczna i Grzybowa oraz poprosił o zamontowanie lampy oświetlenia 
ulicznego na rozgałęzieniu ul. Grzybowej i Sąsiedzkiej; 

3) p. E. Sitek poruszyła temat dowozu dzieci do szkół Gimbusem i przekazała prośby 
rodziców o możliwość zabierania dzieci w innych miejscach jak obecnie. Apel 
poparła radna p. T. Ociepka i poinformowała, że dzieci muszą iść 1,5 km do 
przystanku; 
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4) p. Katarzyna Rzepka poprosiła o doświetlenie ul. Letniskowej w Masłońskiem               

z zapytaniem o termin realizacji oraz wykonanie chodnika od skrzyżowania                 
w kierunku Przybynowa; 

5) p. A. Ludwikowski również zapytał o układanie chodników na terenie Poraja; 
6) p. Z. Polak przychyliła się do wypowiedzi radnych z ŻL i pytała: kto i za ile wykonywał 

naprawę ul. Zielonej, bo nic ta naprawa nie dała; o remont dróg które nie mają 
nawierzchni asfaltowej; ile dróg jest zamiatanych, bo w każdym miesiącu Gmina  
płaci 9 tyś Spółdzielni PORACTIVE za zamiatanie, np. ul. Kąpielowej i ul. Księżycowej 
(zamiatane jest 1 600 metrów co miesiąc) i wyszczególniała ile dróg jest 
zamiatanych na terenie Gminy - Wójt stwierdził, że p. Radna kłamie. Następnie 
poprosiła o przybliżenie tematu, bo była zapytana na temat Klubu Młodych 
Żeglarzy, kto jest prezesem, za co dostał nagrodę od Wójta Gminy i czy ma 
uprawnienia do pracy. Wskazała na rozlewisko przy ul. Letniskowej i poprosiła             
o zajęcie się tą sprawą, ponieważ przy remoncie tej ulicy został zasypany rów. 
Wyraziła zdziwienie wobec kolejnego ogłoszenia o naborze pracownika do wydziału 
finansowego Urzędu Gminy (zamieszczono w BIP-ie) i podkreśliła wzrost 
zatrudnienia w UG z dwudziestu kilku osób do 68. Przypomniała sprawę 
zanieczyszczenia odpadami niebezpiecznymi kamionki w sołectwie Choroń, gdzie 
koszty poniosła Gmina. Sprawca wyrokiem sądu miał zapłacić 140 tyś zł na rzecz 
Gminy, a wie, że to nie zostało spłacone, bo Wójt rozłożył należność na raty, a 
sprawca zapłacił tylko trzy raty i chce wiedzieć ile to wynosi. Pytała ile kosztuje 
Gminę czynsz przez 10 lat na rzecz PKP za wynajmowane pomieszczenia na dworcu 
w Poraju, co chce otrzymać na piśmie. Ile Gmina ma zobowiązań w stosunku do ZUS 
i do innych; 

7) p. M. Musialik był zainteresowany termomodernizacją Szkoły w Kuźnicy Starej; 
8) p. Edward Mizera podziękował w imieniu mieszkańców za prześwietlenie drzew na 

terenie sołectwa Choroń i zapytał o naprawę drogi w ulicach Browarnej i Ludowej; 
9) p. S. Sawicki pytał o remont dróg w Jastrzębiu; 
10) p. A. Pawłowski wskazał na potrzebę wycięcia gałęzi, zarośli przy ul. Szkolnej                

w Choroniu na górce i o uprzątnięcie pobocza; 
11) mieszkanka, a zarazem Przewodnicząca Wspólnoty gruntowej wsi Choroń nawiązała 

do swojego wystąpienia na ostatniej sesji Rady, mówiła o niepokojach mieszkańców 
i zebraniu Zarządu Wspólnoty, a przykładowo: 78 dni czekają na odpowiedź z UG        
o udostępnienie dokumentów najmu terenów przy ul. Ludowej i pytała czy 
nieruchomość jest udostępniana osobom trzecim i czy Gmina może przekazać             
z powrotem teren dla mieszkańców wsi; do jakich instytucji, ile dni i gdzie może się 
odwoływać jak nie otrzyma odpowiedzi na pisma; poruszyła kwestie przejezdności 
ulic Browarnej, że od pewnego czasu nie ma nazwy tej ulicy i nieuregulowany jest 
stan prawny 2 działek, bo droga weszła na ich teren; mówiła o braku kanalizacji          
z zapytaniem o naprawienie nawierzchni tych dróg; pompy ciepła; zasypanej studni 
głębinowej; zgłosiła zagrażające niebezpieczeństwo mieszkającym pod nr 24 posesji 
ze względu na obniżanie się linii wysokiego napięcia do linii niskiego napięcia, co nie 
było uzgadniane. Przewodniczący Rady poprosił aby złożyła odczytywane zapytania 
ze względu na absorbowanie obrad szeregiem spraw, dlatego Pani E.M. przekazała 
na ręce Pana Wójta pisemne zapytania i spraw do wyjaśnienia, które odczytywała; 

12) do wypowiedzi przedmówczyni na ostatniej sesji Rady odniósł się mieszkaniec 
Choronia p. R.G. na temat dzierżawionych od Gminy terenów po byłej Rolniczej 
Spółdzielni Produkcyjnej w Choroniu przy ul. Ludowej w kontekście prowadzonej od 
kilkudziesięciu lat działalności gospodarczej. Mówił o problemach, że na działce nie 
było prądu, wody, co wykonał na własny koszt; studnia nie była czynna. Zwrócił  



 8 

 
uwagę na brak realizacji decyzji Nadzoru budowlanego z 2007 roku o rozebranie 
budynku. Informował też o przebiegu zatrudnienia, charakterze prowadzonej 
działalności gospodarczej, ilości samochodów ze wskazaniem na prace 
minimalizujące zakłócanie ciszy nocnej; 

13) mieszkaniec Poraja p. Lach  przedstawiał swoją opinię do obecnej sytuacji 
finansowej Gminy. Zwrócił uwagę  na brak konsultacji społecznych w zakresie 
podejmowanych przez Gminę decyzji. Stwierdził, że Komisja Rewizyjna nie działa 
właściwie, tu odniósł się do Protokółu z posiedzenia, dlatego przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej i Rady powinni ustąpić ze stanowiska; jeden radny przez pół roku 
nie brał udziału w pracach Rady; podsumował swoje wystąpienie porównaniem           
z zasadami obowiązującymi w sporcie. 

Odpowiadał Wójt Gminy: 
 na część zapytań odpowie na piśmie, a co do pozostałej części udzieli informacji na 

komisjach, 
 co do ul. Browarnej jest zaplanowana, przygotowana do realizacji, ale były 3 

protesty mieszkańców, odpowie na piśmie, 
 wypowiedzi i nieporozumienia pomiędzy mieszkańcami Choronia występującymi 

wcześniej, należy wyjaśnić czy tu w UG, czy na spotkaniu Rady sołeckiej lub na 
zebraniu wiejskim, 

 do mieszkańca Poraja, ma inną opinię niż wygłoszoną przez p. Lacha, bo zawsze 
omawia wszystkie inwestycje na zebraniach wiejskich, i przypomniał swoją 
wypowiedź, „że przy następnych przetargach będą realizowane kompleksowo 
inwestycje” i od tamtej pory nie ogłaszane były takie przetargi,  

 trwają prace związane z równaniem dróg, były wykonywane w sołectwie 
Masłońskie, teraz w sołectwie ŻL na ul. Wesołej i będą kontynuowane aż do 
zakończenia, w zależności od warunków pogodowych, przeprowadzone zostaną 
wizje lokalne przy odbiorach tych prac i wtedy zastanowimy się, co zrobić                    
z przepustem wskazanym przez p. Polak, 

 lampa zostanie założona w przyszłym miesiącu odnośnie ul. Grzybowej i Sąsiedzkiej, 
 chodniki będą wykonywane kompleksowo od przyszłego roku, w tym roku 

zaczniemy od ul. Kościelnej w Poraju, 
 Gimbus musi się zatrzymać w miejscach wyznaczonych i informacje o tych punktach 

przystankowych będą przekazane rodzicom, 
 wiele razy było mówione i wyjaśniane na temat centrum przesiadkowego, które nie 

ma nic wspólnego z dzierżawą pomieszczeń w budynku dworca PKP. Była to 
inwestycja czteromilionowa, nasz wkład własny, to wynajem pomieszczeń na okres 
10 lat którym nie przekroczymy 15% inwestycji, o czym dokładnie informował, jak 
również o planowanym przejęciu budynku, 

 Urząd Gminy w Poraju nie zalega z żadnymi płatnościami, 
 musi być konkurs na pracownika, bo realizowanych jest 16 projektów i ktoś to musi 

przygotować, 
 do 30 listopada zostaną zakończone inwestycje drogowe uzgodnione z firmą, 

między innymi ul. Browarna, 
 prześwietlenie drzew wykonane zostanie przed okresem zimowym własnymi 

służbami, 
 oświetlenie ul. Letniskowej polega na budowie nowej instalacji i wymaga środków 

zewnętrznych. 

 
10.  Sprawy organizacyjne. 
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Przewodniczący poprosił Przewodniczących Komisji o przedłożenie planów pracy na rok 

2018 na podstawie których opracuje roczny plan pracy Rady. 
Wójt Gminy poinformował o piśmie Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie 

nakazu zmiany nazwy ul. 19-go Stycznia w sołectwie Jastrząb. Zwrócił uwagę na związane        
z tym koszty dla mieszkańców ze względu na zmianę wszystkich dokumentów i stwierdził, 
że sprawę przekazał do konsultacji w sołectwie. 

 

 
11.   Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący p. A. Pawłowski zamknął XXXIX 
sesję Rady Gminy Poraj o godzinie  13

37
. 
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